

DOI: 10.18572/2071-1166-2020-6-72-75

Прекращение переписки как мера противодействия злоупотреблению правом на обращение

Бурнин Сергей Сергеевич,

*научный сотрудник Научно-исследовательского института
Московской Академии Следственного комитета Российской Федерации
125080, г. Москва, ул. Врубеля, д. 12
E-mail: prockontr2@yandex.ru*

В статье приводится анализ законодательства и практики противодействия злоупотреблению гражданами правом на обращение в государственные органы и органы местного самоуправления путем прекращения переписки. По результатам анализа предложены определенные пути разрешения некоторых вопросов правоприменения части 5 статьи 11 Федерального закона от 2 мая 2006 г. № 59-ФЗ «О порядке рассмотрения обращений граждан Российской Федерации».

Ключевые слова: обращение, злоупотребление правом на обращение, прекращение переписки, права граждан, заявитель.

The Termination of Correspondence as a Measure to Combat the Abuse of the Right to Petition

Burynin Sergey S.

Research Scientist of the Research Institute of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation

The article provides an analysis of the legislation and practice of combating the abuse of the right of citizens to appeal to state bodies and local authorities by stopping correspondence. According to the results of the analysis, certain ways of resolving some issues of law enforcement of part 5 of article 11 of the Federal law of may 2, 2006 № 59-FL “On the procedure for consideration of appeals of citizens of the Russian Federation” are proposed.

Keywords: appeal, abuse of the right to appeal, termination of correspondence, the rights of citizens, the applicant.